
 
 

 

Aan de landbouwwoordvoerder van het CDA Derk Boswijk 
en de overige leden van de fractie van het CDA, 
 

 

Hollands Kroon, 13 juni 2022 

 

Beste leden van de CDA-fractie, 

 

Het bestuur, de fractie en leden van het CDA Hollands Kroon maken zich grote zorgen over de 
stikstofaanpak vanuit het Rijk vanwege de gevolgen voor de agrarische bedrijven, veelal 
familiebedrijven, en de negatieve effecten op de leefbaarheid van het platteland. 

Door onhaalbare doelen te stellen en geen toekomstperspectief te bieden aan de bedrijven, kan het 
beleid niet effectief zijn. De agrarische sector is van groot belang voor de economie en de 
leefbaarheid van het platteland en daarmee van heel Nederland. Door hele gebieden ‘leeg te vegen’ 
wordt een groot deel van het platteland onleefbaar. Daarbij is in het beleid op geen enkele manier 
rekening gehouden met alle bedrijvigheid in de keten van de agrarische bedrijven: het verdwijnen 
van de primaire productiebedrijven heeft ook grote gevolgen voor de andere bedrijvigheid in de 
keten. 

Om een uitvoerbaar en effectief beleid op te kunnen stellen zijn er veel meer gegevens nodig. In de 
eerste plaats zijn er metingen nodig, omdat de gebruikte modellen en berekeningen, zoals Aerius, 
grote foutmarges bevatten. Ook is het noodzakelijk dat er veel meer naar innovaties en andere 
maatregelen wordt gekeken en niet primair naar het beëindigen van bedrijven.  

Het stikstofbeleid is vooral gestoeld op Kritische Depositie Waarden en niet op de staat van de 
natuur. Dit is in strijd met de motie Boswijk 39 925 XIV Nr. 103, waarin wordt verzocht aan de 
regering om in de gebiedsgerichte aanpak het behalen van de instandhoudingsdoelen van de 
natuurlijke habitats en de populaties van de soort waarvoor het N2000-gebied is aangewezen 
centraal te stellen, omdat het in sommige gebieden onmogelijk is om aan de KDW te voldoen. 

Diverse agrarische partijen hebben samen met partijen uit de agroketen meerdere handreikingen 
gedaan aan het ministerie en de politiek en men is daarover zelfs nog in gesprek. Wij doelen hier op 
het Stikstofplan voor de melkveehouderij (LTO, NAJK, Rabobank en NZO), het Jongerenmanifest 
(NAJK met jongerenraden van diverse partijen) en de Maatwerkaanpak als alternatief voor de 
maatregelen uit het 7e actieprogramma en het addendum (LTO, NAJK, POV, NAV, BO Akkerbouw, 
NZO, Rabobank, Cumela). Het is belangrijk dat deze handreikingen worden meegenomen in de 
uitvoering van het beleid.  

Een ander belangrijk punt is dat PAS-melders en interimmers na jaren van onzekerheid, eindelijk 
eens zekerheid moet worden geboden en dus zicht op legalisatie moeten krijgen op korte termijn. De 
ontstane situatie getuigt niet van een betrouwbare overheid, die oog heeft voor de inwoners. 

  



 
 

 
 
 
 
In deze brief uiten we onze grote zorgen over het beleid ten aanzien van stikstof en de gevolgen van 
dit beleid voor de bedrijven in onze gemeente en de leefbaarheid in ons gebied. Ook in onze 
gemeente en de regio zullen de voorstellen voor de stikstofaanpak grote gevolgen hebben. Wij eisen 
dat er perspectief is voor de bedrijven, zeker daar waar jonge ondernemers recent het bedrijf 
hebben overgenomen of op het punt staat dat te doen.  
De lijn die nu wordt ingezet is desastreus voor de hele agrarische keten en de leefbaarheid van het 
platteland. Wij vinden dat het CDA hier niet in mee kan gaan en vragen met klem om tot het uiterste 
te gaan om dit beleid drastisch om te buigen. 
 

 

Met vriendelijke groet, 

 

CDA Hollands Kroon, 

Namens het bestuur,    Namens de fractie, 

 

Elaine Vlaming-Kroon     Jan-Willem van der Klugt 

Interim-voorzitter    Fractievoorzitter 


